
 
 
计算机工程与应用    2009 45 (12): 30-32    ISSN: 1002-8331   CN: 11-2127/TP  

 

博士论坛 扩展功能 

本文信息

 Supporting info

 PDF(635KB)

 [HTML全文](0KB)

 参考文献

服务与反馈
 把本文推荐给朋友   

 加入我的书架 

 加入引用管理器

 复制索引

 Email Alert 

 文章反馈

 浏览反馈信息

相关信息

  本刊中 包含“人工金融市场”的 
相关文章 
本文作者相关文章 

· 李红权  

· 邹 琳  

基于Agent的投资者情绪对于股市演化行为仿真研究 

李红权1,邹 琳2

1.湖南师范大学 商学院，长沙 410081  
2.湖南大学 工商管理学院，长沙 410082 

收稿日期 2008-12-25   修回日期 2009-2-6   网络版发布日期   2009-4-20   接受日期    

摘要  基于双向拍卖机制作为价格生成机制，应用遗传算法来进化预测规则，建立了中国股市的人工金融市场模
型，并在此基础上研究了投资者情绪对于市场演化行为的影响。研究结果表明人工市场能够产生真实市场演化过
程中的混沌动力学行为，并且市场演化行为随着投资者情绪的变化而变动。这一研究对挖掘中国股票市场的演化
规律具有重要意义。 
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  Abstract
  Based on the double auction mechanism for pricing and the Genetic Algorithm to optimize forecasting rules，this paper 
proposed a new artificial financial model to simulate China’s stock market，and moreover，made a study on the effect of 
investor sentiment on market evolution.The results show that the artificial stock market can generate chaotic dynamics in 
market evolution which is similar to the study in real markets，and market evolving behaviors change along with investor 
sentiment.This study would provide new sight for research on financial market evolution rules.
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